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П Р О Т О К О Л 
 

№ 53 
 

София, 22.02.2024 година 

 

Днес, 22.02.2024 г. от 10:11 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в пълен състав, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

 На заседанието присъстваха членовете на Комисията Александър Йорданов, Благой 

Голубарев, Димитър Кочков и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

На заседанието присъстваха Пл. Младеновски – директор на дирекция 

„Електроенергетика и топлоенергетика“, Б. Паунов – началник на отдел „Цени и 

лицензии: електропроизводство, ВКП на електрическа и топлинна енергия“, М. Трифонов 

– началник на отдел „Цени и лицензии: електрически мрежи, търговия и пазари“ и 

експерти на КЕВР. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 48/15.02.2024 г., т. 3, е осигурена и 

възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Предвид това, Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна 

по преписката лицата, представляващи „Национална електрическа компания“ ЕАД, за 

присъствено или виртуално участие в откритото заседание чрез програмата за съобщения 

Skype. 

 

„Национална електрическа компания“ ЕАД е уведомено за провеждане на 

заседанието с писмо на КЕВР с изх. № Е-ЗЛР-И-163/15.02.2024 г. и изпраща свои 

представители:  

 

 г-н Венцислав Марков - търговски директор на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД; 

        г-жа Екатерина Бонева - ръководител на отдел в „Национална електрическа 

компания“ ЕАД; 

 г-жа Маргарита Христова – анализатор „Управление регулация“ в 

http://www.dker.bg/


[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

 

 

 

2 

„Национална електрическа компания“ ЕАД; 

 г-н Сивелин Сивов – управител на предприятие „Водноелектрически 

централи“ към „Национална електрическа компания“ ЕАД. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-Дк-187 от 09.02.2024 г. 

относно заявление с вх. № E-ЗЛР-И-163 от 20.12.2023 г. за изменение на лицензия за 

дейността „производство на електрическа енергия“, подадено от „Национална 

електрическа компания“ ЕАД. 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Пламен Младеновски, Елена 

Маринова, Милен Трифонов, Боян Паунов, Вера Михайлова, Радослав Наков, Цветелина 

Пешева, Радостина Методиева, Теодор Хиков, е приет с решение на КЕВР на закрито 

заседание по т. 3 от Протокол № 48/15.02.2024 г. и публикуван на интернет страницата на 

Комисията. 

  

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

От страна на дружеството заявител НЕК ЕАД становището ще бъде представено от  

г-н Венцислав Марков, който е търговски директор на дружеството, г-жа Екатерина 

Бонева - ръководител на отдел, г-жа Маргарита Христова – анализатор „Управление 

регулация“ и г-н Сивелин Сивов – управител на предприятие „Водноелектрически 

централи“. Благодаря за представителното участие на НЕК ЕАД в заседанието и се 

обръщам към г-н Марков. Той познава добре процедурата. Г-н Марков, моля Ви се 

представете позицията на дружеството, което представлявате, дружество заявител НЕК 

ЕАД относно доклада, изготвен от работната група. Слушаме Ви! 

 

Венцислав Марков - търговски директор на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД: 

Господин Председател, уважаема Комисия, колеги. Благодаря на Комисията, че 

разгледа нашето заявление във връзка с промяна на лицензията за дейността  

„производство на електроенергия“ от ВЕЦ. Както знаете тази промяна беше наложена във 

връзка с извеждане на една машина във ВЕЦ „Въча“ от експлоатация, обосновано с 

дългогодишния период на експлоатация, натрупаните часове и финансовата…  

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Мисля, че 90 години почти. 

 

Венцислав Марков - търговски директор на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД: 

Почти 90 години, да. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Да, може би, да. 

 

Венцислав Марков - търговски директор на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД: 

Наистина е доста стара. Няма общата финансова изгода от продължаване на 

експлоатацията на тази машина и извършената рехабилитация, като цяло на тази централа 

на другите машини, така че това бяха нашите мотиви, за да подадем това заявление. 

Надявам се, че Комисията с този доклад, който е направила разбира тази необходимост и 

се съгласява с предложените промени за промяна на лицензията и отпадане на първа 

машина във ВЕЦ „Въча“. 
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Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Да. Благодаря Ви, г-н Марков. Със заседанието и решението на закритото 

заседание, на което беше приет докладът на работната група от страна на Комисията, ние 

именно това направихме. Ние потвърдихме правилността на заключенията на НЕК 

относно излизането от експлоатация на този агрегат. Сега се обръщам към работната 

група. Г-н Младеновски, има ли нови обстоятелства, които трябва да бъдат отразени? 

 

Пл. Младеновски – директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми 

представители на Националната електрическа компания, няма настъпили нови факти и 

обстоятелства, които да бъдат отразени в проекта на решение, който Комисията ще 

приеме на следващо закрито заседание. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

 Благодаря Ви! Мисля, че няма въпроси и изказвания. По-скоро едно пожелание 

ВЕЦ „Въча“ да продължи да работи така всеотдайно за енергетиката на Република 

България, както го е вършил в продължение на дълги десетилетия и да дочакаме 100 

годишнината на ВЕЦ-а. Да, слушам Ви!  

 

Венцислав Марков - търговски директор на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД: 

Благодаря, г-н Председател. Надяваме се, че ще закръглим стоте години. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

И аз се надявам искрено.  

 

Венцислав Марков - търговски директор на „Национална електрическа 

компания“ ЕАД: 

Благодаря на Комисията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Защото това е в обществен интерес. И сега, колеги, преди да закрия и това 

заседание съобщавам, че насрочвам закритото заседание, на което Комисията за 

енергийно и водно регулиране ще се произнесе с решение по заявлението на „Национална 

електрическа компания“ ЕАД за изменение на лицензия за дейността „производство на 

електрическа енергия“, за 29.02.2024 г. Ще Ви информираме своевременно след това за 

решението на Комисията.  

Благодаря за участието и успешен ден и на четиримата! 

 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 29.02.2024 г. за приемане на решение относно 

заявление с вх. № E-ЗЛР-И-163 от 20.12.2023 г. за изменение на лицензия за дейността 
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„производство на електрическа енергия“, подадено от „Национална електрическа 

компания“ ЕАД. 

 

Приложения: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-ЗЛР-И-163/15.02.2024 г. до 

„Национална електрическа компания“ ЕАД; 

2. Пълномощно на Венцислав Марков от Мартин Георгиев – изпълнителен 

директор на „НЕК“ЕАД ( копие). 
 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

       

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

 А. Йорданов  

 

.................................................     ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Б. Голубарев 
                    РОСИЦА ТОТКОВА 

................................................. 

             Д. Кочков 
 

 

 

 
 

Протоколирал: 

 И. Зашева - главен експерт 


